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50PLUS Statenfractie Provincie Zeeland 

Vragen ingevolge artikel 44 reglement van orde aan het College van Gedeputeerde Staten door de 

fractie 50PLUS Zeeland. 

 

Datum:  20 januari 2022 

 

Onderwerp: Bevolkingsonderzoek en maatregelen ter voorkoming van verspreiding PFAS. 
 

Casus;  

Uit onderzoek is gebleken dat inwoners van Oost-Zeeuws-Vlaanderen een verhoogde PFAS waarde in 

het bloed hebben, door het eten van vis, schelpdieren en zeegroenten uit de Westerschelde. 

Enige tijd geleden (najaar) is er vis uit het gebied Paal en Walsoorden onderzocht, en ook 

zeegroenten uit de Saeftinghe 

Het onderzoek werd door prof. J. de Boer gedaan aan de Universiteit van Amsterdam 

De uitslag van de vis was schrikbarend: 812 maal was de norm overschreden 

Consumptie wordt afgeraden (standvis bot werd speciaal gemeten omdat die altijd blijft) 

Ook zeegroenten overschreden de norm tientallen malen. Zwemmen werd afgeraden. 

Op verzoek van een persoon die regelmatig vis eet en zwemt in dit gebied is in een kliniek in 

Duitsland, zijn bloed onderzocht  op het inmiddels beruchte PFAS.  

De uitslag is dat er wel degelijk sprake is van een verhoogde waarde PFAS in het bloed (7.59 ug/l) 

Een bevolkingsonderzoek zoals van de zomer in Zwijndrecht is uitgevoerd zou ook in Zeeland moeten 

worden uitgevoerd om duidelijkheid te krijgen over de verhoogde PFAS in het menselijk lichaam in 

dit gebied. PFAS wordt geloosd in het Belgische deel van de Schelde en stopt niet bij de grens. De 

vervuiling is grensoverschrijdend. 

d.d. 20 januari 2022 werd in de PZC verslag gedaan van een onderzoek van Dr. Michiel Jonker 

betreffende PFAS en de verontrustende metingen in België. 50PLUS heeft al enige maanden contact 

met dhr. Jonker en de onderzoeken die zijn gedaan. Met de nieuwe gegevens moeten we in Zeeland 

meer aandringen op maatregelen vanuit de Belgische c.q. Vlaamse Overheid en wijzen op goed 

nabuurschap om de vervuiling van de Westerschelde een halt toe te roepen. 

50PLUS is zeer verontrust voor de volksgezondheid, het toerisme en de economische gevolgen 

hiervan. En is van mening dat de lozingen van PFAS en aanverwante stoffen per direct moeten 

stoppen en heeft daarom de volgende vragen; 

 
Vragen; 

• Is GS voornemens omwille van de volksgezondheid met directe ingang het eten van vis, 

schelpdieren en zeegroenten uit de Westerschelde te verbieden? 

 

• Is GS voornemens om op korte termijn een representatief bloedonderzoek in Oost-Zeeuws-

Vlaanderen te initiëren ten einde de besmetting PFAS/PFOS onder de bevolking vast te 

stellen? 

 

• Is GS voornemens met de gemeente Hulst in overleg te gaan om de bevolking te informeren 

en te ontraden in dit deel van de Westerschelde te zwemmen en aan de oevers te recreëren, 

totdat is vastgesteld dat de waarden van PFAS tot aanvaardbare normen zijn gedaald? 
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• Is GS voornemens Rijkswaterstaat te verzoeken alle vergunningen tot het baggeren van slib 

in de vaargeul van de Westerschelde vanaf de Schaar van Doel tot Terneuzen stop te zetten, 

totdat de waarden van PFAS in de Westerschelde tot aanvaardbare normen zijn afgenomen 

en dit vaargeulonderhoud pas te hervatten als bij bemonstering van dit zand en slib 

aantoonbare verbeteringen in de PFAS waarden bereikt zijn? 

 

• Is GS voornemens om via de Minister van Infrastructuur en Waterstaat of direct, de Belgische 

regering te verzoeken om met directe ingang het gebruik van PFAS/PFOS bij de 

productieprocessen en het lozen van PFAS houdend afvalwater op de Schelde en 

aanverwante wateren te verbieden? 

 

 

Nederland heeft samen met vier andere landen officieel het Europese PFAS verbod bij het Europese 

Chemicaliën Agentschap (ECHA) aangemeld. Het aanmelden bij de ECHA is de officiële start van het 

proces om te komen tot een Europees verbod. Nederland werkt sinds 2020, samen met Duitsland, 

Denemarken, Zweden en Noorwegen aan dit Europese verbod, om zo het gebruik van PFAS aan 

banden te leggen en ons milieu en onze gezondheid te beschermen. 

 

• Is GS voornemens via de Nederlandse Overheid of direct, de Belgische Overheid te vragen 

waarom België zich niet heeft aangesloten bij dit initiatief van deze vijf Europese landen? 
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